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Úvodník 
 

Vážení občané, 

 

léto uteklo jako voda a před námi je podzim. Letošní horké léto jistě všechny potrápilo, ale 

i přesto se mnohým z Vás bude stýskat po sluncem prohřátých dnech. Ale i podzim nabízí 

příjemná lákadla.  

Jistě Vás těší, že konečně i u nás v lese začala houbařská sezóna. Já osobně jsem 

možnost jít do lesa a hledat houby uvítal. A to nejen proto, že houby mám rád, ale také proto, 

že si v lese člověk hodně odpočine. Nemusí prakticky na nic myslet a jen hledá ty houby. 

Věřím, že si najdete i vy nějaký ten čas na takový aktivní odpočinek. 

Před domy našich občanů se začíná objevovat podzimní výzdoba, která je často spojená 

s ukázkou Vašich výpěstků ze zahrad a polí. Je příjemné vidět, že Vám jde jak o to, abyste 

se pochlubili s tím, co Vám vyrostlo na políčku, ale že také chcete zkrášlit naši obec.  

Pomalu se také začíná zbarvovat les do různých odstínů žluté, červené a hnědé. Děti 

Vám začnou nosit své výtvory z kaštanů a opadaného listí. Každý slunečný den jistě 

s radostí přivítáte.  

Podzim jak se patří je tu a snad si i vy najdete na tomto ročním období to krásné 

a příjemné. 

 

Marek Ostrčil 

 

 
 

foto JCh 
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Z činnosti zastupitelstva 
 
Zastupitelstvo obce Dobrčice na svém 19. zasedání konaném dne 8. srpna 2017: 

 schválilo program 19. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, 

 vzalo na vědomí kontrolu plnění usnesení z 18. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, 

provedená rozpočtová opatření č. 4/2017 a 5/2017, zápis č. 1/2017 ze zasedání 

Finančního výboru Zastupitelstva obce Dobrčice, 

 schválilo uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí příspěvku na zajištění 

dopravní obslužnosti Olomouckého kraje mezi Obcí Dobrčice a Olomouckým krajem, 

 schválilo podání nabídky Obci Horní Moštěnice na odkup pozemku p. č. 297 v k. ú. 

Dobrčice za cenu 9,24 Kč/m2 – jedná se dřívější cestu mezi kříži na Kamenci a na 

Podkřížové. Záměrem obce je obnova této cesty. 

 schválilo uzavření Smlouvy o právu provést stavbu mezi Obcí Dobrčice a panem 

Bronislavem Kašpárkem z Přerova – jedná se o smlouvu nutnou k realizaci výstavby 

vodovodní přípojky k novostavbě domu přes obecní pozemek. 

 schválilo uzavření Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo na zhotovení územního plánu pro 

obec Dobrčice mezi Obcí Dobrčice a Ing. arch. Barborou Jenčkovou z Brna. 

 schválilo vypracování projektové dokumentace na rekonstrukci hasičské zbrojnice 

v Dobrčicích u Ing. Martina Tillera z Přerova. 

 

 

V uplynulém období se zastupitelstvo obce a obecní úřad zabývali následujícím: 

 Starosta obce se zúčastnil v měsících červenci, srpnu a září čtyř jednání programového 

výboru MAS-Partnerství Moštěnka, kde byly schvalovány dotace pro drobné 

podnikatele, neziskové organizace a zřizovatele škol. 

 Byla řešena otázka výkupu domu Chmelařů, kdy se podařilo docílit dohody o získání 

vlastnických podílů 3 ze 4 majitelů této nemovitosti. Po dořešení právních otázek 

spojených s převodem vlastnických podílů nemovitosti by mělo následovat podepsání 

smluv, které by mohlo proběhnout ještě do konce roku. 

 Starosta obce se za Mikroregion Moštěnka v srpnu zúčastnil školení na nové nařízení 

Evropské komise k ochraně osobních údajů, které bude mít dopad i na naši obec. 

 Starosta obce se společně se starostkami z Přestavlk a Staré Vsi setkal ze zástupci 

z Olomouckého kraje, kteří mají na starosti přípravu nových autobusových jízdních 

řádů. Od 1. 1. 2018 bude autobusovou dopravu zajišťovat dopravní společnost Vojtila 

Trans s.r.o. ze Smržic. Pracovníky kraje jsme byli ujištěni, že se jedná o společnost, 

která má již více jak 25letou zkušenost s dopravou na území dnešního Olomouckého 

kraje. V souvislosti se snahou na zvýšení efektivity autobusové dopravy by mělo dojít 

k několika změnám v jízdních řádech: 

 Autobus „školák“, který odjížděl v 12:55 z Přerova, bude nově odjíždět z Přerova až 

v cca 13:30. 

 Odjezd autobusu v 16:00 z Přerova se pravděpodobně posune na cca 16:15 – v této 

věci ještě proběhne jednání. 

 Nově přibude autobus s odjezdem v cca 17:45 z Přerova. 

 Autobus s odjezdem v 18:25 z Přerova bude nahrazen dálkovým autobusem ve 

směru na Zlín s odjezdem také v cca 18:25 z Přerova, který by zajížděl až do 

Dobrčic. 

 Drobné posuny v odjezdech autobusů v řádu minut lze očekávat i u jiných spojů. 
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Příprava jízdního řádu stále probíhá a starostové všech tří zmíněných obcí nadále 

spolupracují na tom, aby všechny změny co nejméně zasáhly do běžného života občanů. 

Cena jízdného by se měnit neměla. Nový jízdní řád předpokládá se zachováním nových 

ranních spojů v pracovní dny – z Přerova 9:30 a 10:45, z Dobrčic do Přerova 10:26. 

 Pan Ivan Macháček z Přestavlk, odborný lesní hospodář (dále jen „OLH“) lesa pod 

správou DSO Přestavlcký les a lesa pod správou Obce Dobrčice oznámil ukončení své 

činnosti pro oba lesy k 31. 12. 2017. Obec Dobrčice mu děkuje za roky dobře odvedené 

práce pro náš les i les obcí Stará Ves, Přestavlky a Dobrčice. Obec Dobrčice a DSO 

Přestavlcký les tak musí do konce roku najít nového OLH pro své lesy. Již nyní je jisté, 

že s ohledem na požadavek jeho snadné dostupnosti, nebude lehké nového OLH najít. 

 

Marek Ostrčil 

 

 

Informace a zajímavosti 
 
Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR – 20. a 21. října 2017 

V době voleb nebudete v Dobrčicích? Nemůžete ze zdravotních důvodů dojít do 

volební místnosti? 

Pokud již nyní víte, že v době voleb nebudete moci hlasovat v místě svého bydliště, 

můžete do 18. října požádat na OÚ o vydání voličského průkazu, který Vás opravňuje 

hlasovat v kterékoliv volební místnosti ČR nebo v zahraničí. 

Pokud budete potřebovat, aby Vás volební komise navštívila s přenosnou volební urnou, 

je potřeba tuto skutečnost nahlásit na OÚ Dobrčice nebo přímo volební komisi nejpozději 

v první den hlasování, aby bylo možné zorganizovat vyslání zástupců volení komise 

s volební schránkou do Vašeho domova v druhý den voleb. 

 

Svoz azbestu 

Obec Dobrčice na jaře příštího roku uspořádá mimo standardní svoz nebezpečného 

odpadu i jeden mimořádný, který bude zaměřen na 

materiál obsahující azbest. Hlavním cílem je snaha 

o umožnění bezpečné likvidace azbestových materiálů, 

které jsou nebezpečné zejména při vdechování jeho 

drobných částeček. Z malého průzkumu mezi občany 

bylo zjištěno, že mnozí mají na pozemcích materiály 

s azbestem a uvítaly by možnost se tohoto materiálu 

zbavit. Podrobnosti o mimořádném svozu uveřejníme 

v prvním čísle Dobrčických novin v roce 2018.  

 

Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu 

Od pátku 20. října do pondělí 23. října 2017 bude u autobusové zastávky přistaven 

kontejner na velkoobjemový odpad. V sobotu 21. října 2017 od cca 9:30 do 10:00 bude 

u autobusové zastávky probíhat svoz nebezpečných odpadů. O tom, co do těchto druhů 

odpadů patří, se dozvíte z letáku, který Vám byl doručen do Vašich poštovních schránek. 

Prosíme, u nebezpečného odpadu se snažte roztřídit na samostatné hromádky jednotlivé 

druhy odpadů, abyste tak usnadnili třídění pracovníkům svozové společnosti. 
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 V srpnu proběhlo vytyčení rozorané cesty v části obce Nad Chmelínem. Obnovou této 

cesty bude realizován část záměru na zvýšení průchodnosti okolí naší obce. Dalším 

záměrem je odkup pozemku mezi kříži na Kamenci a na Podkřížové. 

 Od neděle 17. září je k oznamování poledne použita nová nahrávka zvonů. Jedná se 

o autentický záznam zvuku naší kapličky, který pořídil Petr Navařík ve spolupráci 

s Jiřím Kořínkem, který pracuje v Českém rozhlase Olomouc. Oběma tímto ještě jednou 

děkujeme za jejich práci. Nově se také zvoní každý den v 18:00. I nadále je zvažována 

možnost instalace automatického zvonění přímo na naši kapličku. 

 Od 1. října si na OÚ Dobrčice mohou vyzvednout další sadu tašek na tříděný odpad ti 

zájemci, kteří již jednu sadu dostali. K dispozici je ještě cca 20 sad (vč. těch, které se 

nevyzvedly v prvním kole). 

 V pátek 13. října proběhne v době od 7:30 do 10:30 odstávka dodávky elektrické energie 

v celých Dobrčicích. Podrobnosti jsou na úřední vývěsce. Ujistěte se, že v důsledku 

odstávky nedojde k žádným škodám na Vašem majetku. 

 

Marek Ostrčil 

 

 

Společenská kronika 

 

K 27. září 2017 má obec celkem 224 obyvatel: 113 mužů a 111 žen, z toho je 34 dětí do 

15 let: 18 chlapců a 16 dívek. Za uplynulé období se narodil jeden občan a šest občanů se 

odstěhovalo.  

 

Zastupitelstvo obce gratuluje:  

V srpnu oslavila své 75. narozeniny paní Marie Špíšková. K jejímu životnímu jubileu jí 

přišli pogratulovat starosta Marek Ostrčil a zastupitel Vítězslav Smolka. Při této příležitosti 

jí předali květiny a dárkový balíček. 

 

V září oslavil své 80. narozeniny nejstarší muž naší obce, kterým je pan František 

Kašpárek. Starosta Marek Ostrčil a zastupitel Jaroslav Chlapečka mu u příležitosti krátké 

návštěvy popřáli hodně zdraví do dalších let a předali dárkový balíček. Pan František 

Kašpárek pan společně se svou manželkou Miladou Kašpárkovou zavzpomínali na mládí 

a veselé příhody z Dobrčic. 

    
 

Marek Ostrčil a Markéta Michálková, foto JCh  
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Problémy naší obce 
 

Vážení občané, 

 

od posledního vydání Dobrčických novin jsem musel řešit mnohé připomínky a stížnosti na 

některé nešvary, které se v naší obci vyskytují. V následujících odstavcích bych je rád zmínil 

a nastínil možná řešení či opatření, která byla či budou realizována. 

 

Jízda motorových vozidel v okolí obce 

Jízda motorových vozidel po účelových (polních) komunikacích není zákonem 

zakázaná, ale i zde by měli řidiči dodržovat minimální ohleduplnost vůči svému okolí 

a zejména možným nástrahám, která na ně na takových cestách číhají. Tyto cesty by měly 

sloužit zejména jako spojnice z bodu A do bodu B a ne jako závodní dráha nebo prostor, 

kde se ukázat, že umím jezdit rychle, až se za mnou práší. A že mám silný „stroj“. Nedávno 

jsem se dozvěděl o stížnosti, jak motorkář v bílé helmě rychle projížděl vesnicí, na vlhkém 

povrchu mu v zatáčce motorka vybočila a poničila místním občanům trávník, o který 

pečovali. Místo toho, aby se jim omluvil za škodu, pronesl jen vulgarismus s dovětkem, že 

„je to kluzké“. Samostatnou kapitolou je jízda v okolí hřiště, výletiště a rybníka. V této části 

obce je zvýšený pohyb chodců a dětí a je tedy třeba na tuto skutečnost brát zřetel. Opakovaně 

jsem já nebo naši zaměstnanci řešili jízdy aut, motorek či čtyřkolek po hřišti. Hřiště není 

cesta, hřiště slouží ke sportu. Pokud někdo chce argumentovat tím, že na hřišti jezdili 

kaskadéři, pak bychom museli dovolit 

jízdu po hřišti každému, třeba 

i kamiónům. A navíc kdykoliv 

a z jakéhokoliv důvodu. Je velký 

rozdíl mezi ojedinělým 

a odůvodněným případem 

a opakovanou a zcela zbytečnou jízdou 

po hřišti. 

Ačkoliv jsou mě i většině 

zastupitelů direktivní opatření 

nepříjemná a máme raději víru ve 

zdravý rozum každého jednotlivce, tak někdy se to bez rázných opatření asi neobejde. 

Abychom vyřešili problém s bezpečností lidí v okolí hřiště, výletiště a rybníka, bylo 

požádáno o změnu úpravy silničního provozu v této části obce. Tato úprava vešla v platnost 

dne 4. 9. 2017 a v úseku od hřiště po val za rybníkem platí zákaz vjezdu všech motorových 

vozidel mimo dopravní obsluhu. Věřím, že toto opatření bude respektováno a že nebudeme 

muset často volat policii pro opakované porušování tohoto zákazu. 

 

Parkování vozidel v obci 

Touto problematikou se zastupitelstvo zabývalo již několikrát. Parkování vozidel při 

kraji komunikace je ožehavé téma. Na jednu stranu je nutné zajistit průjezdnost obcí všem 

klasickým vozidlům, vč. složek integrovaného záchranného systému (hasiči, policie, 

záchranky). Na straně druhé musíme vzít v úvahu dnešní dobu, kdy mnohé rodiny nevlastní 

jen jedno auto, ale hned několik. Pochopitelně parkování při kraji silnice je běžné a ani já, 

ani zastupitelstvo, nechceme tomuto bránit za předpokladu, že bude dodržován princip 

zajištění snadné průjezdnosti obcí. V posledních letech byla nejproblematičtější částí obce 

v tomto ohledu ulice od točny ke hřišti. Ačkoliv se většina občanů naučila parkovat při jedné 
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straně vozovky, tak byly situace, kdy jedno zaparkované auto na druhé straně dokázalo 

značně zkomplikovat průjezd ostatním. Ačkoliv jsme se danou věc snažili domluvou 

opakovaně řešit s dotyčnými lidmi, tak ani po několikerém upozornění včetně upozornění 

v Dobrčických novinách nebylo dosaženo očekávaného výsledku.  

Načež jsme se rozhodli celou věc řešit zákazem stání při jedné straně vozovky. 

Na základě skutečnosti, že platí obecný právní předpis, že vedle zaparkovaného vozidla při 

okraji vozovky musí zůstat 2x3 m volné šíře vozovky, nebyl tento zákaz stání povolen. Šíře 

vozovek v naší obci mnohde nedosahuje ani oněch 6 metrů. Nemáme ambici nahlašovat 

špatné parkování vozidel při kraji vozovky, ale prosím všechny řidiče, aby brali ohled na 

ostatní vozidla, které chtějí jen projet. Pár kroků navíc nikomu neublíží a parkovat jen při 

jedné straně vozovky je rozumný kompromis. 

Zastupitelstvo v této souvislosti absolvovalo již první terénní obhlídku situace 

s parkováním a členové zastupitelstva se shodli, že při přípravě projektu kanalizace 

a následné opravy komunikací bude brán ohled na skutečnost, že parkovacích míst v naší 

obci je málo. S tím bude spojené částečné omezení velikosti existujících předzahrádek. 

Rozsah a reálné plány pochopitelně budou součástí další diskuse jak v zastupitelstvu, tak 

i veřejně před schválením konečného záměru. 

 

Jízda motorových vozidel v lese 

O tomto problému si myslím nemá 

smysl dlouze diskutovat. Pravidla pro 

jízdu motorových vozidel lesem jsou 

dána zákonem č. 289/1995 Sb., tzv. 

lesním zákonem. Tento zákon říká, že 

jízdu motorových vozidel v lese bez 

povolení majitele lesa lze pokutovat až 

do výše 5.000,- Kč.  

I přes výše uvedené je s podivem, 

že se v poslední době stávalo naprosto 

běžně, že jste mohli v lese potkat 

motorkáře či houbaře, kteří vozem jezdili snad až ke svým oblíbeným místům nebo dokonce 

lidi na čtyřkolce (ti takřka ty hřiby sbírají ježděním od hříbku ke hříbku). Budování 

překážkových a terénních drah v lese jsem už také viděl. 

Obecní zaměstnanci v měsíci září vyrobili několik jednoduchých závor, které byly 

instalovány při některých vjezdech do lesa. Zároveň jsem rozhodnutý dodržování tohoto 

zákazu důsledněji kontrolovat, třeba i za pomocí fotopasti, kterou má obec k dispozici. 

Je potřeba chránit klid v lese a hluk omezit na nezbytnou minimální úroveň. Pochopitelně 

jízda traktorů lesem z důvodu těžby dřeva je možná, ale je třeba se snažit jízdy lesem 

maximálně omezit. Povolení pro osoby těžící dřevo je součástí dohody o těžbě dřeva 

v našem lese. 

Jízda na kole v lese je dovolená po cestách a vyznačených trasách. Není tedy pravda, že 

se nesmí jezdit v lese na kole. Pokud cyklista jezdí po cestách a nejezdí mimo ně, pak je 

stejným návštěvníkem lesa, jako třeba houbař. 

 

Výletiště a pořádek 

V poslední době opakovaně řešíme nepořádek na výletišti a jeho poškozování. Již dříve 

bylo upozorněno na skutečnost, že v případě, že se návštěvníci výletiště budou k jeho 

zařízení chovat neohleduplně, bude přistoupeno k namátkovému monitorování výletiště 
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a postihování jednotlivých hříšníků. Zařízení výletiště má sloužit všem. Pokud někdo svým 

chováním způsobí škodu, je třeba, aby tuto škodu napravil. Mnohdy se třeba stane škoda 

zcela nezáměrně, ale i tak je třeba ji ohlásit a řešit nápravu. Např. někdo naposledy zničil 

jeden stůl pod altány (ulomil ho) a místo aby jeho zničení nahlásil, tak ho usadil tak, aby se 

nic nepoznalo.  

Dále se opakovaně setkáváme 

s naházeným dřevem v potoku a od 

několika zdrojů lidí vím, že to mají na 

svědomí děti, ačkoliv nebyl nikdo 

konkrétně zmiňován. Vyzývám rodiče, 

aby své děti řádně poučily, že dřevo 

naskládané u výletiště není určeno 

k házení do vody, ale k přikládání na 

táborák. Pokud bude kdokoliv při této 

činnosti přistižen, pak budeme po něm 

požadovat, aby vše uklidili. 

 

Jízda dětí na čtyřkolkách a motorkách 

Problém s jízdou dětí po cestách na čtyřkolkách a motorkách byla řešena na posledním 

zasedání zastupitelstva obce. Je třeba zdůraznit, že pokud někdo nemá potřebné řidičské 

oprávnění, pak nesmí řídit motorové vozidlo. Zaznamenal jsem již několik důrazných 

stížností na to, že se dítě na čtyřkolce vyřítilo z vedlejší ulice na hlavní, kde jelo osobní 

vozidlo a to bez jakéhokoliv ohledu na to, že je na vedlejší komunikaci. A bez ze strany 

dospělých. Taktéž jsem již zažil, že dítě ve zmatku nacouvalo na čtyřkolce do fasády domu 

a přitom chtělo jet dopředu. Zastupitelé se jednomyslně shodli na tom, že pokud bude 

zaznamenáno řízení čtyřkolky dítětem po veřejné komunikaci, je třeba toto řešit ihned s jeho 

rodičem, který by se měl starat o bezpečnost svého dítěte.  

Zamyslete se zejména nad bezpečností – Vaše dítě může snadno vjet autu pod kola. Své 

auto byste svému dítěti taky jistě nesvěřili. 

 

Doufám, že jsem dostatečně vysvětlil důvody pro některá opatření, která byla zavedena 

a která se ne vždy obešla bez připomínek a stížností. Ať už s nimi souhlasíte nebo ne, budu 

rád, pokud s celým zastupitelstvem o těchto opatřeních budete i nadále hovořit, protože jen 

tak se můžeme dozvědět, jestli bylo postupováno správně, nebo jestli je možné udělat 

změny, které budou mít za cíl přispět ke spokojenosti většiny občanů.  

 

Marek Ostrčil  
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Od října v mikroregionu Moštěnka plánujeme sociální služby 

 

Prvního října zahájil mikroregion Moštěnka realizaci projektu s názvem „Komunitní 

plánování sociálních služeb v DSO mikroregionu Moštěnka“. Projekt je dvouletý a jeho 

záměrem je nastavení sociálních služeb tak, aby reagovaly na potřeby občanů mikroregionu 

v duchu efektivního využívání finančních zdrojů uvolňovaných do této oblasti služeb pro 

občany.  Projekt je finančně podpořený z Operačního programu Zaměstnanost a státního 

rozpočtu ČR. 

„V rámci komunitního plánování budeme zjišťovat, jaké sociální služby občané 

v regionu potřebují a jaké zdroje můžeme pro zajištění těchto služeb využít. Zaměříme se 

i na spolupráci obcí, kdy budeme hledat způsob, jakým obce mohou propojit své finanční 

a odborné kapacity k zajištění potřebných sociálních služeb,“ uvedla koordinátorka projektu 

Markéta Poláchová.  

Plánování sociálních služeb v mikroregionu se soustředí na tři oblasti, které budou řešit 

pracovní skupiny „Senioři a osoby se zdravotním postižením“, „Rodina, mládež a děti“ 

a „Ohrožené skupiny“. Výstupem z projektu bude aktuální katalog poskytovatelů sociálních 

služeb, interaktivní webové stránky a Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb v DSO 

mikroregionu Moštěnka. Do každé domácnosti přijde informační leták o sociálních službách 

v území. 

„Budeme se snažit zapojit do procesu komunitního plánování všechny zainteresované 

strany, poskytovatele, zadavatele a uživatele sociálních služeb i veřejnost, oslovit co 

nejpočetnější skupinu obyvatel mikroregionu. Proto do poloviny roku 2018 uskutečníme 

v každé obci setkání s občany, kteří zde budou moci říci své požadavky na sociální služby, 

názory, podněty,“ dodala Poláchová. Bližší informace o realizaci projektu a jeho výstupech 

budou zveřejňovány na www.mostenka.cz a později na samostatném webu projektu.  

Kontakt pro bližší informace: Markéta Poláchová, koordinátorka projektu, tel: 737 775 

991, e-mail: marketa.kropackova@smarv.cz 

              

     Bc.  Marie Tesařová 

manažerka mikroregionu Moštěnka 

 

V souvislosti s výše popsaným se hledá do pracovního týmu sociální pracovník, který by se 

rád zapojil do projektu zaměřeného na procesu komunitního plánování sociálních služeb 

v mikroregionu Moštěnka. 

Nabízíme: zpočátku úvazek 0,5 (projektový manažer a analytik), následně zapojení do 

dalších projektů a při osvědčení spolupráce na pozici sociálního pracovníka mikroregionu.  

Základní předpoklady k nabízeným pozicím jsou samostatnost a kreativita. 

V případě zájmu volejte Markéta Poláchová, 737 775 991, další informace poskytneme při 

osobní konzultaci. 
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Vznik a vývoj obecního zpravodaje 

 

Myšlenka na vydávání obecních novin zazněla již měsíc po zvolení minulého 

zastupitelstva v prosinci r. 2010. Na schůzce zastupitelstva 5. 1. 2011 bylo oficiálně 

navrženo vydávání obecního zpravodaje. Jednání zastupitelstva dne 17. ledna 2011 

schválilo vydávání novin čtvrtletně formou občasníku „Dobrčické noviny“. Bylo 

dohodnuto, že noviny budou doručovány bezplatně do všech domácností a po jednom 

výtisku obdrží obecní úřady okolních obcí Horní Moštěnice, Beňov, Přestavlky, Stará Ves 

a Říkovice. Sestavena byla redakční rada, šéfredaktorem byl ustanoven Vítězslav Smolka 

s tím, že po dobu jeho pracovní zaneprázdněnosti bude vykonávat funkci tehdejší 

místostarosta Jaroslav Chlapečka. 

Na Ministerstvo kultury ČR byla zaslána žádost o registraci, novinám bylo přiděleno 

registrační číslo: MK E – 19941. Dne 18. 1. 2011 již vychází nultý výtisk, tisk se prováděl 

na tiskárně obce.  Protože tisk na obci neměl požadovanou kvalitu a byl zbytečně drahý, 

byla dne 14. 9. 2011 na základě nejvýhodnější cenové nabídky vybrána pro tisk novin firma 

JKV Trading. Tato firma tiskne noviny doposud. 

Původním obsahem novin byly informace o kulturním a společenském dění v obci, 

plánech do budoucna, náplň jednání zastupitelstva, aj. Postupně se noviny rozrůstaly 

o rubriky: „Počasí“, „Společenská kronika“, „Dobrčice v objektivech dobových 

fotoaparátů“, „Dávná historie Dobrčic“, „Novodobá historie Dobrčic“, „Rady 

zahrádkářům“, „Historie domů v Dobrčicích“, „Není bylina, aby na něco nebyla“, „Školní 

kronika“, „Literární okénko“, „Recepty“ apod., vše podloženo množstvím fotografií. 

Měnila se i forma novin. Původně se barevně tiskla jen titulní a zadní strana. Na titulní 

straně se místo fotky kapličky objevila později koláž fotek z nejvýznamnějších akcí v obci. 

Zkvalitňovala se i grafická úprava, o kterou se od vzniku novin až po číslo 3/ 2016 staral 

Marek Ostrčil. Jazykovou korekci prováděla od začátku paní Jana Chlapečková, u dvou čísel 

paní Helena Karlíková a od čísla 3/2014 paní Šárka Frankeová. Noviny si za šest let od 

svého vzniku získaly u občanů značnou oblibu. 

Za sebe bych chtěl poděkovat za práci nejvěrnějším dopisovatelům Antonínu Netopilovi 

a Romanu Zbořilovi za jejich pravidelné příspěvky a také všem občanům, kteří mi již šest 

let poskytují zajímavé dobové fotografie, včetně popisků k fotografiím. 

Na schůzce nové redakční rady dne 22. května 2017 byly prodiskutovány otázky dalšího 

obsahu a formy novin a jak jste možná zaznamenali, poslední tři čísla mají novou grafickou 

úpravu. Bylo rozhodnuto tisknout celé noviny barevně. Rovněž bylo dohodnuto, že v rubrice 

dobových fotografií budou uveřejňovány fotografie ze 60. let až do roku 2000. Rubrika 

novodobé historie skončí, protože nejsou podklady o dění v obci od sedmdesátých let, 

kroniky se nevedly nebo se ztratily. Pro zmapování tohoto období přivítáme vzpomínky 

a fotografie od občanů, abychom mohli zdokumentovat chybějící události v obci. V dalších 

číslech budou postupně zveřejňovány letecké fotografie pořízené z dronu studiem Falcon – 

Vision. 

Zastupitelstvo obce řeší v současné době problém obsazení funkce šéfredaktora novin 

z důvodu rezignace současného šéfredaktora. Věřím, že se zastupitelům povede tento 

problém brzo vyřešit a občané budou i nadále pravidelně dostávat obecní zpravodaj do svých 

poštovních schránek. 

 

Jaroslav Chlapečka 
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Klub seniorů 
 

 

Na zářijovém posezení klubu seniorů 

popřálo vedení klubu hodně zdraví 

a pohody panu Josefu Ostrčilovi k jeho 

65. narozeninám. 

 

 
Jaroslav Chlapečka 

 

 

Kulturní a společenské akce 
 

Dětský myslivecký den 

    
V sobotu 15. července se uskutečnila na 

výletišti akce Mysliveckého spolku Stará 

Ves, která měla za cíl ukázat, co všechno 

myslivecký spolek dělá, jak se věnuje 

výcviku psů, péči o přírodu a pochopitelně 

myslivosti jako takové. Díky příjemnému 

počasí a bohatému programu se akce dočkala 

nadmíru vysoké účasti občanů nejen ze Staré 

Vsi, Přestavlk a Dobrčic, ale také z Beňova, 

Horní Moštěnice, Přerova, …. 

Součástí programu bylo také krátké 

vystoupení kaskadérů a děti si mohly 

zaskákat na nafukovacím „kolotoči“. Návštěvníci mohli taktéž ochutnat některé myslivecké 

speciality jako zvěřinový guláš nebo klobásky vlastní výroby. Děkujeme myslivcům za 

uspořádání této akce v Dobrčicích.  



 _______________________________________________________________________ Dobrčické noviny 3/2017 

13 

 

    
 

Marek Ostrčil, foto JCh 

 

Noc s netopýry 

 
V pátek 1. září se konala noc s netopýry aneb setkání s pány noční oblohy. Nepříznivé 

počasí neumožnilo konání této akce na výletišti, kde by bylo možné poslouchat 

dorozumívání netopýrů pomocí echolokace a provádět odchyt netopýrů do sítí, abychom si 

je mohly lépe prohlídnout. Místo toho jsme byli nuceni vzít za vděk útočiště v sále obecního 

úřadu.  
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Ornitolog Muzea Komenského v Přerově, RNDr. Josef Chytil, Ph.D., všem přítomným 

posluchačům přiblížil život netopýrů, jejich způsoby dorozumívání a lovu. Shlédli jsme také 

krátký film Netopýři ve tmě. Na území ČR se vyskytuje 27 druhů netopýrů. 

S sebou si přinesl jednoho netopýra ze záchranné stanice – netopýra rezavého. Taktéž 

jsme se dozvěděli, že výskyt netopýrů v lidských sídlech je velmi rozšířený díky mnoha 

velmi přístupným místům vhodným k jejich hnízdění. 

 

Marek Ostrčil, foto MO a internet 

 

Hody v Dobrčicích 

V sobotu 12. srpna 2017 se v Dobrčicích konaly Dobrčické hody. Kvůli nepřízni počasí 

se akce přesunula do sálu obecního úřadu. Pro děti byl na hřišti nachystán soutěžní program 

pod vedením paní Libuše Gerlšlové. Tímto jí velice děkujeme za její čas a ochotu pro děti 

zorganizovat zábavný program. Pro děti byl také přichystán skákací hrad na točně, kde se 

mohly dostatečně vyřádit. Za zápůjčku skákacího hradu děkujeme Lukáši Jurčíkovi. 

O večerní hudbu se postarala skupina MARBO. Bohužel, účast návštěvníků byla malá 

a tak akce skončila již před půlnocí. Jedním z úkolů zastupitelstva obce bude pro příště 

zvážit jak na tuto akci přilákat více návštěvníků nebo zda ji vůbec pořádat. V termínu hodů 

se akce konají i v okolních obcích a tyto mohou odlákat návštěvníky z Dobrčic. 

Bohužel se nám nepodařilo pořídit žádné fotografie, ale pokud je máte k dispozici, 

budeme rádi, pokud se o ně s námi podělíte. Děkujeme všem, kteří se podíleli na organizaci. 

 

Marek Ostrčil 

 

Zahrádkářská výstava v Horní Moštěnici 

O víkendu 30. září a 1. října se v Horní Moštěnici konala výstava tamního 

zahrádkářského svazu. Tuto výstavu každoročně navštíví vždy několik stovek návštěvníků. 

V letošním roce vystavoval na výstavě i místní pěstitel Roman Zbořil. Na jeho výpěstky byl 

vyčleněn jeden celý stůl – 20 druhů brambor a 3 druhy mrkví. Gratulujeme k jeho 

pěstitelským úspěchům. 

 
 

Marek Ostrčil, foto MO  
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Dobrčice v objektivech dobových fotoaparátů 
 

Fotografie od Libuše Ostrčilíkové zachycují její obchod se smíšeným zbožím z  90. let. 

Mnozí z Vás si jistě její obchod ještě pamatujete… 
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Fotografie od manželů Romany a Štefana Michalčákových (č. p. 10) zachycuje jejich 

dům ještě před rekonstrukcí – 80. léta. 

    
1. foto: zleva Štefan Michalčák a jeho bratr Jan Michalčák,  

2. foto: zleva Vlastimil Michalčák a jeho bratr Štefan Michalčák 

 

V archivu obecního úřadu se nám podařilo dohledat fotografie ze stavby prodejny 

smíšeného zboží na točně, kde je nyní stáčírna limonád. V dalších číslech Dobrčických 

novin Vám postupně uveřejníme pár zajímavých fotografií. 

 
Vyměřování místa stavby, únor 1973: zleva Ignác Ostrčilík, Antonín Netopil,  

Jaroslav Dokoupil 
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Stavba prodejny, jaro 1973: zleva ukrytý Ignác Ostrčilík, Vladimír Ostrčil st., Vladimír 

Ostrčil ml., Vojtěch Dohnal, Jaroslav Dvorský, zády ohnutý Zdeněk Špíšek st. 

 

 
Stavba prodejny, jaro 1973: zleva zády Zdeněk Špíšek st., Ignác Ostrčilík,  

Vladimír Ostrčil st. 

 

Marek Ostrčil, foto archiv jednotlivých poskytovatelů 
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Nejbližší plánované kulturní společenské a sportovní akce 
 Drakiáda, polní cesta na Beňov, sobota 7. října 2017 od 15:00 

 Rozsvícení vánočního stromu na točně, neděle 26. listopadu 2017 od 17:00 

 Vánoční koncert, sál obecního úřadu, prosinec 2017 

 Silvestrovská vatra na Kamenci, ohňostroj, neděle 31. prosince 2017 – 1. ledna 2018 

 

Pozvánka 

V pondělí 20. listopadu 2017 od 19:00 hraje Divadlo Pavla Trávníčka v Kulturním domě 

v Horní Moštěnici představení Sborovna. Ceny vstupenek: do 10. řady 250,- Kč, od 

11. řady 200,- Kč. Předprodej vstupenek na OÚ Horní Moštěnice u Ing. Marty Ostrčilové. 

V případě dostatečného zájmu za strany občanů Dobrčic zajistí obec autobus. 

 

Marek Ostrčil 

 

 

Recepty 
 

Houbový pekáček 

Budeme potřebovat asi dvacet pevných hub velkých tak 10 – 15 cm, nejlépe hřibů, panšťáků, 

klouzků nebo babek černohlávek. Abychom množství dobře odhadli, je nejlepší houby při 

čištění překontrolovat, překrojit a ihned odkládat do pekáčku.  

Pak si připravíme, anglickou slaninu, grilovací koření, smetanu ke šlehání a zapneme troubu 

na 200°C. Slaninu nakrájíme na kostičky a opečeme přímo v pekáčku. Pokud tam bude 

hodně tuku, raději ho odlejeme. Pak do něj vrátíme houby posypané grilovacím kořením 

nebo paprikou, solí, pepřem a česnekem nebo nějakou jinou směsí, kterou máme rádi. Měla 

by být trochu ostřejší, a když houby předem opereme a nenecháme uschnout, lépe na nich 

koření ulpí. Se solí opatrně. Pak houby pečlivě polijeme smetanou ke šlehání a pekáček 

dáme do rozpálené trouby. Po cca hodině má pekáček na stěnách hnědou připáleninu 

a houby jsou dobře propečené. Šlehačka se vypekla a nechala po sobě malé množství 

omáčky. Pekáček připravujeme s vařeným bramborem nebo chlebem. Dobrou chuť. 

 
 

Stanislava Ostrčilová, foto internet  
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Cena novin: bezplatně 

Zaregistrováno pod číslem MK E – 19941 

Tisk: JKV Trading, vychází čtyřikrát ročně – nákladem 140 výtisků 

Uzávěrka příspěvků pro další číslo: 10. 12. 2017 

Titulní stránka: pohled z dronu na revitalizovaný Dobrčický potok, foto studio Falcon-Vision, www.falcon-vision.cz 

Poslední stránka: Kuní rodinka v lese, foto Jaroslav Chlapečka 
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